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JEDNÁNÍ RADY SPOLKU VIA RUSTICA Z.S. 

Zápis    

Termín jednání:  26. 1. 2023 od 15:00 hod. 

Místo jednání:   kancelář MAS Via rustica z.s., nám. Svobody 320, Pacov   

Přítomní členové rady spolku: 

Veřejný sektor 

Zájmová skupina – rozvoj obcí: 
- Hořepnický region – zastupuje Vladimír Kotýnek 

- Svazek obcí mikroregionu Stražiště – zastupuje Tomáš Kocour 

Soukromý sektor 

Zájmová skupina – podnikání: 

- Eva Zadražilová 

Zájmová skupina – sociální a zdravotní sféra: 

- Jakub Novák, DiS. 

Zájmová skupina – zemědělství:  

- RNDr. Miroslav Šrůtek 

Zájmová skupina – kultura, sport, volný čas:  
- Josef Bojanovský 

Omluvení členové rady spolku: Mgr. Šárka Vitovská 

Zástupci kanceláře spolku: Ing. Renata Zíková, Lucie Hlavinková 

Program jednání: 

1. Zahájení, schválení programu 

2. Klima-adaptační strategie pro území MAS Via rustica 

3. Realizace projektu Zlepšení řídících a administrativních schopností MAS 

4. Realizace projektu Komunitně vedená strategie místního rozvoje území MAS Via rustica z.s. 

(SCLLD) 

5. Programové období 2021-2027 

6. Energetické aktivity – Nová Zelená úsporám Light aj. 

7. Organizační a finanční záležitosti 

8. Diskuse 

9. Závěr 

Ad 1. Zahájení, schválení programu 

Jednání rady spolku zahájila předsedkyně Eva Zadražilová v 15:00 hod. Přivítala přítomné a 

konstatovala, že rada spolku je usnášeníschopná, neboť je přítomno 6 členů z celkového počtu 7. 

Přítomní byli seznámeni s programem jednání, nepadl žádný návrh na jeho změnu. Zapisovatelkou byla 
navržena Lucie Hlavinková, ověřovatelem zápisu je dle jednacího řádu osoba předsedající jednání 

příslušného orgánu (tedy Eva Zadražilová), jako druhý ověřovatel byl navržen Tomáš Kocour. 

Usnesení k bodu č. 1: 

✓ Rada spolku schvaluje program jednání, zapisovatelku Lucii Hlavinkovou a druhého 
ověřovatele Tomáše Kocoura. 

Hlasování: pro 6   proti 0   zdržel se 0 
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Ad 2. Klima-adaptační strategie pro území MAS Via rustica 

Eva Zadražilová shrnula aktuální situaci ve věci strategie. Podklady byly ze strany NÚIK zaslány až 

v předvečer jednání, členové neměli možnost se s dokumentem dostatečně seznámit. Toto se stalo již 

opakovaně. Změny nejsou v dokumentu nijak zvýrazněny (např. ve formě revizí, podbarvení apod). 
Z předložených podkladů není zřejmé, zda se jedná o finální verzi. Tyto skutečnosti budou sděleny 

NÚIK. Rada dále konstatuje, že nebyly požadovaným způsobem zapracovány připomínky vznesené při 

jednání 5. 1. 2023, úpravy jsou pouze kosmetické. 

Rada spolku bere na vědomí informace podané k bodu č. 2. 

Ad 3. Realizace projektu Zlepšení řídících a administrativních schopností MAS 

Lucie Hlavinková informovala o financování realizace projektu, které končí k 31. 12. 2023. Finanční 

prostředky na činnost MAS související s realizací programových rámců pro období 2021 až 2027 (IROP, 

SZP, OPŽP, OPZ+, OPTAK) budou moci být čerpány až po ukončení tohoto projektu, tj. od 1. 1. 2024. 
Výdaje, které MAS vzniknout po schválení příslušných programových rámců ze strany řídících orgánů 

(a to již v roce 2023), nemohou být hrazeny z prostředků určených pro období 2014–2020 (tedy 

z projektu Zlepšení řídících a administrativních schopností MAS). MAS bude muset tyto výdaje 
předfinancovat z vlastních zdrojů, následně uplatnit zpětně až v roce 2024 z Operačního programu 

Technická pomoc. 

Rada spolku bere na vědomí informace podané k bodu č. 3. 

Ad 4. Realizace projektu Komunitně vedená strategie místního rozvoje území MAS 
Via rustica z.s. (SCLLD) 

4.1 Integrovaný regionální operační program (IROP) 

 Lucie Hlavinková informovala o stavu realizace projektů v rámci výzev IROP. Celkem 8 projektů (7 
základních škol, 1 sociální bydlení) je již zrealizováno a proplaceno, 2 projekty základních škol (ZŠ) 

jsou zrealizovány a mají ze strany řídícího orgánu schválenou žádost o platbu, 1 projekt ZŠ je 

zrealizován a má podanou žádost o platbu, 2 projekty ZŠ jsou dosud ve fázi fyzické realizace. 

 Rada spolku bere na vědomí informace podané k bodu č. 4.1. 

4.2 Program rozvoje venkova (PRV) 

Lucie Hlavinková shrnula stav projektů podpořených v rámci 1. až 5. výzvy PRV. Všechny projekty 

úspěšně zrealizované v 1. až 3. výzvě jsou již proplaceny (celkem 19 projektů). Kancelář MAS aktuálně 
provádí kontrolu žádostí o platbu u 4 projektů vybraných k podpoře v rámci 4. výzvy PRV, jejichž 

realizace byla ukončena koncem roku 2022/počátkem roku 2023. 

Z 35 projektů zaregistrovaných v rámci 5. výzvy na Státním zemědělském intervenčním fondu je u 
13 již podepsána dohoda o poskytnutí dotace, 14 prochází výběrem projektů, u 7 dosud probíhá 

administrativní kontrola a administrace 1 projektu byla ukončena ze strany žadatele. 

 Rada spolku bere na vědomí informace podané k bodu č. 4.1 a 4.2. 

4.3 Zpráva o plnění integrované strategie  

Lucie Hlavinková informovala, že dne 20. 1. 2023 kancelář MAS podala na Ministerstvo pro místní 
rozvoj Zprávu o plnění integrované strategie MAS za období 1. 7. až 31. 12. 2022 (zprávu obdrželi 

členové rady v podkladech pro jednání).  

Usnesení k bodu č. 4.3:  
✓ Rada spolku bere na vědomí informace podané ve Zprávě o plnění integrované strategie MAS 

Via rustica z.s. za období 1. 7. 2022 až 31. 12. 2022, tuto zprávu schvaluje a pověřuje kancelář 

MAS zapracováním případných připomínek vznesených ze strany řídícího orgánu. 

Hlasování: pro 6 proti 0   zdržel se 0 
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Ad 5. Programové období 2021-2027 

Lucie Hlavinková informovala, že žádost MAS o dotační podporu na realizaci projektu „Rozvoj 

komunitní práce v území MAS Via rustica z.s.“, podaná do výzvy Operačního programu Zaměstnanost 

plus (OPZ+), splnila podmínky věcného hodnocení řídícího orgánu s výhradou. MAS čeká na další 
kroky a instrukce řídícího orgánu (Ministerstva práce a sociálních věcí). 

Lucie Hlavinková dále podala stručné informace o dalších operačních programech týkajících se MAS 

(Operační program Životní prostředí – OPŽP, Integrovaný regionální operační program – IROP, 
Strategický plán Společné zemědělské politiky – SP SZP, Operační program Technologie a aplikace pro 

konkurenceschopnost – OP TAK, Operační program Technická pomoc – OPTP),  

Rada spolku bere na vědomí informace podané k bodu č. 5. 

Ad 6. Energetické aktivity – Nová Zelená úsporám Light aj. 

Lucie Hlavinková uvedla, že MAS v rámci dotačního programu Nová Zelená úsporám Light již odbavila 

cca 25 žádostí o dotaci z více než 60 konzultovaných. Informace jsou zveřejněny na webu MAS, e-mailem 

je dostaly všechny obce z území MAS apod. Stále není dořešen systém financování MAS – na přelomu 

ledna/února by měla být vyhlášena výzva na úhradu nákladů pro MAS, propláceny budou zřejmě ex post. 

Vzdělávací program pro energetické koordinátory MAS avizovaný Národní sítí MAS dosud nebyl 

spuštěn. Z území MAS Via rustica z.s. jsou předběžně zaregistrování 3 zájemci. Dosud neznáme příp. 

finanční požadavky na MAS, zda půjde o režim „de minimis“ apod., což může být pro MAS limitující. 

Rada spolku bere na vědomí informace podané k bodu č. 6. 

Ad 7. Organizační a finanční záležitosti 

7.1 Finanční situace spolku 

Lucie Hlavinková informovala o aktuální finanční situaci spolku a splnění závazků vůči Svazku obcí 

mikroregionu Stražiště. 
Eva Zadražilová navrhla, aby byly pracovnicím kanceláře vyplaceny odměny ve výši 15 %. Návrh 

byl diskutován v souvislosti s omezenými finančními možnostmi spolku a s nutností dlouhodobého 

předfinancování výdajů spojených s Novou zelenou úsporám Light a souběhem programových období 
(nemožnost čerpat dotaci na režijní výdaje z IROP i OPTP současně – viz též bod č. 3 výše). Nutno 

ověřit způsobilost odměn v rámci projektu Zlepšení řídících a administrativních schopností MAS. 

Rada spolku bere na vědomí informace podané k bodu č. 7.1. 

7.2 Členské příspěvky 

Lucie Hlavinková informovala o aktuálním stavu úhrady členských příspěvků. Příspěvek za rok 2022 

dosud neuhradilo 7 členů, z toho 2 mikroregiony a 5 fyzických osob. Jeden členský mikroregion uhradil 

příspěvek pouze částečně. Jeden člen dosud neuhradil členský příspěvek za rok 2021. Situace bude dále 
řešena ve spolupráci kanceláře spolku a předsedkyně. 

Rada spolku bere na vědomí informace podané k bodu č. 7.2. 

7.3 Personální záležitosti 

Lucie Hlavinková informovala, že dne 1. 1. 2023 byl zahájen pracovní poměr s Mgr. Terezou 

Matějkovou. Účetní služby jsou nadále vykonávány Ing. Marií Trefilovou na základě smlouvy o vedení 

účetnictví (bude ještě řešena příp. nutnost pracovního poměru v rámci projektu OPZ+). 

Rada spolku bere na vědomí informace podané k bodu č. 7.3.

7.4 Změny v revizní komisi 

Lucie Hlavinková informovala, že dne 16. 1. 2023 proběhlo jednání revizní komise v novém složení: 

Ing. Josef Dvořák, Mikroregion Košeticko (nově zastupuje Bc. Zdeněk Sovka), Hana Koronczi. 
Předsedou revizní komise byl zvolen Ing. Josef Dvořák. Změny budou zaslány do spolkového rejstříku 

a následně nahlášeny v rámci standardizace MAS. 

Rada spolku bere na vědomí informace podané k bodu č. 7.4. 
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Ad 8. Diskuse 

Termín dalšího jednání rady spolku bude stanoven operativně, na základě předchozí dohody členů. 

Ad 9. Závěr 

Eva Zadražilová poděkovala přítomným za účast a spolupráci a ukončila jednání rady spolku v 17:00 

hod. 

Zapsáno dne 31. 1. 2023 

Podpis zapisovatele: Lucie Hlavinková ………………...……………………………………… 

Podpis ověřovatelů: Eva Zadražilová ………………...……………………………………… 

Tomáš Kocour  ………………………………………………………... 

 

 


